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P r o t o k ó ł  Nr XXVI/17 
z sesji Rady Gminy Skoroszyce 

z dnia 30 stycznia 2017 r. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Skoroszyce Henryk Sokołowski w obecności wszystkich 
15 radnych otworzył sesję Rady Gminy, przywitał wszystkich zebranych                   
i przedstawił porządek obrad, do którego złożył wniosek o wprowadzenie projektu 
uchwały w sprawie przekazania VAT-u do Zakładu Oczyszczania i Wodociągów. 
Projekt uchwały był omawiany na  komisjach. Zaproponował pkt 13a. 
 
Radni przyjęli jednogłośnie zmianę 15 głosami „za”. 
 
Zatem porządek sesji został zatwierdzony w następującej kolejności: 
 
 
1. Otwarcie obrad. 
2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
3. Interpelacje radnych. 
4. Informacja z pracy Wójta za okres od poprzedniej  sesji. 
5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2017 rok. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia opłat za świadczenia udzielane przez 

przedszkole publiczne prowadzone przez Gminę Skoroszyce. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na 

terenie Gminy Skoroszyce. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu 

świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 
nieruchomości  i zagospodarowania tych odpadów. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy na 
okres 3 kolejnych lat. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla części obrębu Sidzina. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny 
na lata 2017 – 2019. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu gospodarki niskoemisyjnej. 
13a. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad ustalania i przekazywania 
środków finansowych wynikających z rozliczenia podatku od towarów i usług 
Zakładowi Oczyszczania i Wodociągów w Skoroszycach. 
14. Odpowiedzi na interpelacje. 
15. Zapytania i wolne wnioski. 
16. Zakończenie sesji. 
 
Ad 2 
 
Protokół z poprzedniej sesji został przyjęty jednogłośnie 15 głosami „za” bez 
odczytywania. 
 
 
 
 



 2 

Ad 3 
 
I n t e r p e l a c j e    r a d n y c h. 
 

 
Radny Winnik – wnosi o poparcie p. Wójt starań mieszkańców Mroczkowej, 
skierowanej do Starostwa Powiatowego w Nysie o remont drogi powiatowej 
włącznie z nową nawierzchnią. 
 
p. Wójt – jest to droga powiatowa, będę sprawę podnosiła w Starostwie, podobnie 
jak drogę powiatową do Czarnolasu.  Na pewno będę o to występować. 
 
Radny Jagusz: 

1. Prosi o spowodowanie zamontowania barierek przy drodze powiatowej              
w Brzezinach od strony Więcmierzyc, na wysokości posesji p. Zagórskich. 
W tym miejscu  jest ostry zakręt i przy śliskiej nawierzchni drogi 
samochody wpadają        w poślizg i mogą wpaść do rzeki, która na tej 
wysokości jest dość głęboka. 

2. Niedawno był przegląd mostków w Brzezinach. Chciałby wiedzieć, kto go 
zlecał i w jakim celu. 

3. W sprawie planów zagospodarowania przestrzennego dla Brzezin                
i Makowic. Sprawa nie jest jeszcze zakończona. Chciałbym, abyśmy 
wspólnie spróbowali rozwiązać tę kwestię zabytkowych budynków              
i zabudowy ruralistycznej w naszych wsiach.  Powiatowy Konserwator 
Zabytków nie rozumie naszego  problemu i zasłania się przepisami. Proszę 
o wspólne spotkanie na ten temat. 

 
Radna Słowiak – popiera wniosek radnego Jagusza w tej sprawie. Może p. 
Konserwator wyjaśniłby chociaż w bardziej przystępny sposób te przepisy. 
 
 
Ad 4 
 
Informacja p. Wójt z pracy za okres od ostatniej sesji. 
 

Szanowni Państwo, P. Przewodniczący, Radni, Sołtysi, Samorządowcy, pozwólcie, że 
przekażę Państwu sprawozdanie z działań Wójta Gm. w czasie od ostatniej sesji RG tj. 
od 23.12.16 r. po dziś dzień. 

30.12.16 r. 

Uczestniczyłam w ostatniej w roku 2016 sesji Rady Powiatu, aby podziękować 
Zarządowi, szczególnie Staroście Nyskiemu p. Cz. Biłobramowi za współpracę w 2016; 
pomoc, kiedy interweniowałam w sprawach gminy i za to, że nie pozostawał obojętny 
na potrzeby Gm. Skoroszyce.  

 

4.10.17 r. 
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• Spotkałam się z naczelnikami naszych jednostek OSP w celu domówienia 
sprawy wycinki drzew na terenie inwestycyjnym dz. nr 645/13. 

• Byłam w budynku Skormedu celem jego oglądu w związku z sugestią p. A. 
Barsznicy o jego przydatności na potrzeby przedszkola. 

• Spotkałam się z Radą Sołecką i KGW Chróścina względem ustaleń dotyczących 
regulaminu korzystania z mienia komunalnego gminy.  

5.01.17 r. 

Byłam obecna na koncercie w Radiu Opole Katarzyny Sky Sperczyńskiej, więcej na 
facebooku. 

6.01.17 r. 

W Chróścinie dzieci szkolne wraz z rodzicami przeszły w orszaku Trzech Króli. 
Uczestniczyłam na zaproszenie Dyr. Szkoły i Księdza Proboszcza, więcej na 
facebooku.  

10.01.17 r. 

Podpisałam umowę z firma Projekt M. Bartochy na wykonanie dokumentacji w celu 
uzyskania pozwolenia na budowę wydawanego przez wojewodę dotyczącego przejścia 
z kanalizacją sanit. w m. Sidzina pod dr kraj nr 46 oraz wykonania 2 zjazdów z DK 46, 
termin 10.02.17 r., cena 7 995,00 zł brutto. 

11.01.17 r. 

• Zwróciłam się do Opolskiego Kuratora Oświaty o wydanie opinii w sprawie 
zamiaru likwidacji szkoły w Makowicach i zamiaru utworzenia filii z kl. I-III i 
oddziałem przedszkolnym szkoły w Sidzinie. To następny krok w sprawie 
realizacji planu porządkowania sieci placówek oświatowych na terenie Gm. 
Skoroszyce. 

• Odbyło się podsumowanie funkcjonowania programu „Odnowa wsi”. W naszej 
gminie w 4 sołectwach jest realizowany ten program: Czarnolas, Makowice, 
Sidzina i Skoroszyce. Jest już rozpisany projekt na ten rok. 

12.01.17 r. 

• Uczestniczyłam w spotkaniu partnerów projektu z RPO dotyczącym badań 
przesiewowych w związku z chorobami cywilizacyjnymi (cukrzyca, otyłość), 
Gm. Skoroszyce będzie beneficjentem tego projektu. Wiąże się to z diagnozą, 
edukacją, promocją zdrowego stylu życia skierowana do szerokiego odbiorcy. 

• Odbyło się spotkanie z sołtysami sołectw gm. Skoroszyce w sprawie 
przeprowadzenia w poszczególnych sołectwach inwentaryzacji gospodarstw,    
w których hoduje się drób w związku ze stwierdzeniem ognisk ptasiej grypy      
w woj. opolskim. 

13.01.17 r. 
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Odbyła się ceremonia pogrzebowa śp. porucznika K. Skalskiego, Żołnierza Wojska 
Polskiego, więcej na facebooku. 

14.01.17 r. 

• Uczestniczyłam w zebraniu sprawozdawczym OSP Czarnolas. 

• KGW Giełczyce obchodziło Jubileusz 10-lecia, więcej na facebooku. 

15.01.17 r. 

Przez Radę Sołecką wraz z Sołtysem St. Grodkowa zostało zorganizowane 
kolędowanie dla społeczności tego sołectwa, więcej na facebooku. 

16.01 17 r. 

Gm. Skoroszyce rozpoczęła realizacje działania inwestycyjnego 
pn.”Termomodernizacja obiektów użyteczności publicznej w Zespole Szkolna- 
Przedszkolnym w Chróścinie” ze środków własnych jak i zamierzam ubiegać się           
o dofinansowania udzielane do kwoty brutto ponoszonych wydatków przez RPO woj. 
opolskiego. Zakres przewidzianych robót to: 

• Wprowadzenie jednego zestawu kolektorów słonecznych dla ogrzewania wody 
zużywanej w sanitariatach wraz ze zbiornikiem i zestawem pomp obiegowych, 

• Modernizacja systemu grzewczego C.O., montaż nowego ekologicznego kotła 
na Pelle. Jednocześnie przewidziano przebudowę wewnętrznej instalacji C.O., 
w rozwiązaniu przyjęto kocioł o mocy 150 KW, który podgrzewać będzie CWU 
w okresach niedoboru energii z kolektorów słonecznych, 

• Ocieplenie wszystkich przegród zewnętrznych, oddzielających pomieszczenia 
ogrzewane od otoczenia zewnętrznego tj. Stropów nad piwnicami 
nieogrzewanymi, ścian zewnętrznych budynków, łącznie ze ścianami 
fundamentowymi do głębokości poniżej posadzki piwnic ogrzewanych lub na 
głębokość 1,00 m piwnic nieogrzewanych, stropodachów budynków wraz          
z ogniomurami, 

• Wymianę stolarki okiennej i drzwiowej w całości. 

17.01 17 r. 

Odbył się Konwent Wójtów i Burmistrzów, więcej na facebooku Starostwa Nyskiego. 

18, 19, 20.01.17 r.a 

Odbyły się posiedzenia komisji stałych, odpowiednio w kolejności oświatowej, 
budżetowej i rolnej. 

20.01.17 r. 
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Zawarta została umowa na wykonanie kontroli okresowej (pięcioletniej) obiektów 
mostowych na terenie Gm. Skoroszyce, wykonawca A. Jagieło, cena 1 770,00 zł 
brutto, termin do 27.01.17 r. 

21.01.17 r. 

• Uczestniczyłam w uroczystości upamiętniającej Marsz Śmierci w styczniu 1945 
r. , więcej na facebooku. 

• W Sidzinie KGW i GOK zorganizowały spotkanie z ok. Dnia Babci i Dziadka. 
Były występy dzieci szkolnych i ogólna impreza integrująca, więcej na 
facebooku. 

26.01.17 r. 

Zamówiono 70 szt. krzeseł, firma 7 079,27 zł brutto, wykonawca Arkadiusz Rakowski, 
termin 23.02.17 r., środki funduszu sołeckiego sołectwa Brzeziny.  

27.01.17 r. 

Otrzymałam informacje o realizacji usług publicznego transportu dr na terenie Gm. 
Skoroszyce w 2016 r. oraz o rozliczeniu rekompensaty: 

• Realizacja przez 10 miesięcy nauki szk. 

• Wykonano 41 843 wkm w komunikacji regularnej i 1756 wkm przewozów 
okazjonalnych, co wyczerpało pulę określoną w umowie. 

• Przewieziono 114 048 pasażerów na bilet miesięczny i 560 pasażerów na bilety 
jednorazowe. 

• Wydatki dotyczące Gm. Skoroszyce na organizację publicznego transportu 
zbiorowego w 2016 r. wyniosły 88 142 zł z czego 6 529,04 zł to podatek VAT 
odprowadzony do Urzędu Skarb. 

27 01.17 r.  

Byłam słuchana w Sadzie Rej w Nysie w sprawie dewastacji mienia komunalnego        
w Skoroszycach.  

28.01.17 r. 

Odbyło się spotkanie sprawozdawcze OSP w Chróścinie. 

29.01.17 r. 

• Sołtys Chróściny wraz z Radą Sołecką zorganizowali dla społeczność Chróściny 
wspólne kolędowanie, w którym uczestniczyłam.  

• Przez GOK i Radę Sołecką m. Czrnolas zorganizowane zostało gminne 
kolędowanie w m. Czarnolas. Dziękuję p. dyr. M. Tarczyńskiej i pracownicom 
GOKu za jasełka, Radzie Sołeckiej i sołtysowi J. Hellebrandtowi, 
rozśpiewanym brzezinianom wraz z państwem Ziętków, którzy są muzykującą 
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rodziną za rozśpiewanie całej sali pełnej przedstawicieli sołectw Gm. 
Skoroszyce. To dobra inicjatywa. Jednoczy społeczność naszej gminy, 
integrując ją, o co zabiegam nieustannie od chwili, kiedy wybraliście mnie 
Państwo na Wójta Gm. Skoroszyce. Wiem bowiem, że w jedności siła, a ona 
sprawia, że możemy więcej. Nikomu nie potrzebne są spory, a już na pewno 
naszej gminie, w której potrzeb jest multum, spraw czekających na załatwienie 
od wielu lat jeszcze więcej. Konflikty natomiast nikomu ani niczemu nie służą, 
prócz tego, że sieją zamęt i niepokój. 

Szanowni Państwo, minął pierwszy miesiąc nowego roku 2017, czas na 
przedstawienie podsumowania roku 2016, do czego zostałam zobligowana Statutem 
Gminy Skoroszyce, przyjętym uchwałą RG na początku 2015 r. Dzięki remontowi 
naszej sali posiedzeń i wyposażeniu jej w sprzęt multimedialny, możliwa jest 
prezentacja filmowa przedstawiająca działania w 2016 r. moje wraz z zespołem ludzi, 
jaki tworzymy, pracując na rzecz naszej Małej Ojczyzny. Zapraszam na prezentację, 
której zwiastun był udostępniony na facebooku.  

Dziękuję za drugi rok wspólnej pracy, za wszelkie uwagi, krytyczne także, a może 
zwłaszcza za te, bo to one pozwalają patrzeć i widzieć to, co ważne dla społeczności. 
Dziękuję za pomoc, sugestie, podpowiedzi. Mam świadomość udziału Państwa 
Radnych, Sołtysów w realizację zadań służących rozwojowi gminy i poprawie jakości 
życia naszych obywateli przez minione 2 lata, czyli przez połowę tej kadencji. Dziękuję 
wszystkim, zwłaszcza ludziom dobrej woli, raz jeszcze i proszę o więcej. 

 
Następnie, po prezentacji wypowiedzieli się: 
 
 Przew. Sokołowski – powiedział, że to bardzo dobry pomysł, taka wizualizacja 
dotychczasowych dokonań. Teraz to bardzo dobrze widać, co się zrobiło w gminie 
do tej pory. 
 
Radny Kaczmarczyk – nie mamy bezpośredniego połączenia z naszym miastem 
wojewódzkim,  Opolem. Czy można załatwić chociaż 2 połączenia bezpośrednie, bo 
jest naprawdę problem, trzeba wozić osoby na inne połączenia, żeby dostać się do 
Opola. 
 
p. Rudkowski – są połączenia bezpośrednie z Grodkowa do Opola, 
 
Radny Kaczmarczyk – tylko jeden autobus odjeżdża do Opola, reszta to 
załadowane BUS-y, 
 
p. Wójt – podejmę próbę rozszerzenia kursów o Opole. 
Zapytała, czy radni mają jakieś sugestie, co do dwóch lat działalności, może jakieś 
propozycje, uwagi, może coś powinna zmienić, dodać, poprawić ? 
Nie było dyskusji i pytań. 
 
Ad 5 
 
Projekt uchwały był omawiany na wszystkich komisjach, pozytywnie zaopiniowany. 
p. Skarbnik Piela – dodała, że po dokonanych obliczeniach musimy poszerzyć okres 
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spłat naszych zobowiązań do roku 2021, jest to związane z planowanymi dużymi 
inwestycjami w naszej gminie. 
 
Przew. RG – czy w takim razie, do roku 2021 będą mogły zaistnieć jakieś inne 
zadania przy tak napiętym budżecie ? 
 
p. Skarbnik –  będzie jeszcze pożyczka wyprzedzająca  na zadanie  budowy 
kanalizacji w Sidzinie, na poczet dofinansowania inwestycji ze środków unijnych. 
wszystko czas pokaże, myślę, że nie będzie tak źle. 
 
Więcej dyskusji nie było, zatem przewodniczący przedstawił projekt uchwały           
i poddał  pod głosowanie. Przyjęto jednogłośnie 14 głosami „za”. 
W głosowaniu nie uczestniczył radny Jan Filas. 
 
Podjęto uchwałę Nr XXVI/193/2017 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy 
finansowej. 
 
Ad 6 
 
Projekt uchwały był szczegółowo omawiany na wszystkich komisjach, pozytywnie 
zaopiniowany, nie wniesiono uwag i pytań, zatem przewodniczący przedstawił 
projekt uchwały i poddał pod głosowanie. Przyjęto jednogłośnie 14 głosami „za”.  
W głosowaniu nie uczestniczył radny Jan Filas. 
 
Podjęto uchwałę Nr XXVI/194/2017 w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 
2017 rok. 
 
Ad 7 
 
Projekt uchwały był szczegółowo omawiany na wszystkich komisjach, pozytywnie 
zaopiniowany. Nie wniesiono uwag i zapytań, wobec czego przewodniczący 
przedstawił projekt uchwały i poddał pod głosowanie. Przyjęto jednogłośnie 14 
głosami „za”. 
W głosowaniu nie uczestniczył radny Jan Filas. 
 
Podjęto uchwałę Nr XXVI/195/2017 w sprawie ustalenia opłat za świadczenia 
udzielane przez przedszkole publiczne prowadzone przez Gminę Skoroszyce. 
 
Ad 8 
 
Projekt uchwały był omawiany na wszystkich komisjach, pozytywnie zaopiniowany. 
Przewodniczący zwrócił się do radnych o pytania związane z nowym regulaminem 
utrzymania czystości, ponieważ zaistniały  w nim, nowe regulacje. 
 
Radny Kaczmarczyk – czy dobrze zrozumiałem, że gmina wyposaży mieszkańców     
w worki  i stojaki na worki ? 
 
p. z-ca Wójta Rudkowski – jak najbardziej jest to prawda, wyposażymy 
mieszkańców w worki i stojaki na worki do selektywnej zbiórki odpadów. Na razie  
nie stać nas na wyposażenie mieszkańców w pojemniki. Trzeba w tym miejscu 
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zaznaczyć, że z roku na rok zwiększa się  strumień oddawanych odpadów, co jest 
na pewno dobrym symptomem, bo mniej śmieci w rowach, ale też zwiększa koszty 
odbioru. 
 
Radny Kaczmarczyk – czy na cmentarzach zostaną dzwony na odpady szklane ? 
 
p. Rudkowski – są to nieruchomości niezamieszkałe, to zależy jak zarządcy sobie 
zadeklarują, 
 
przew. Sokołowski – te nowe zapisy w sprawie wyposażenia mieszkańców w stojaki   
i worki nie zwiększą nam kosztów za bardzo,  czy nie trzeba będzie zmieniać stawki 
opłat, jeśli będzie przy posesji tyle worków   z różnymi odpadami ? 
 
p. Rudkowski – na razie nic nam nie podroży kosztów, bo ustawa mówi, że to 
właściciel nieruchomości ma obowiązek oddawać odpady, a nic nie pisze na temat 
stawiania dzwonów na szkło. Rozporządzenie nakłada na właściciela posesji, co ma 
oddawać, są to papier, szkło, plastik i inne odpady. 
 
p. Wójt – strumień odpadów jest coraz większy, więc być może w efekcie trzeba 
będzie z czasem podnieść opłaty, ale to za jakiś czas, po skalkulowaniu wszystkich 
kosztów. Na razie nic się w tym temacie nie dzieje. Zobaczymy jak będzie. 
 
Więcej dyskusji nie było, zatem przewodniczący przedstawił projekt uchwały           
i poddał pod głosowanie. Przyjęto jednogłośnie 13 głosami „za”. 
W głosowaniu nie uczestniczyli radny Jan Filas i radny Krzysztof Bryła. 
 
Podjęto uchwałę Nr XXVI/196/20178 w sprawie Regulaminu utrzymania 
czystości      i porządku na terenie Gminy Skoroszyce. 
 
Ad 9 
 
Projekt uchwały był omawiany na wszystkich komisjach, pozytywnie zaopiniowany, 
nie było pytań, zatem przewodniczący przedstawił projekt uchwały i poddał pod 
głosowanie. Przyjęto jednogłośnie 13 głosami „za”. 
W głosowaniu nie uczestniczyli: radny Jan Filas i Krzysztof Bryła. 
 
Podjęto uchwałę Ne XXVI/197/2017 w sprawie określenia szczegółowego 
sposobu    i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów 
komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów. 
 
Ad 10 
 
Projekt uchwały był szczegółowo omawiany na wszystkich komisjach, pozytywnie 
zaopiniowany, nie było pytań, wobec czego przewodniczący przedstawił projekt 
uchwały i poddał pod głosowanie. Przyjęto jednogłośnie 13 głosami „za”. 
W głosowaniu nie uczestniczyli: radny Jan Filas i radny Krzysztof Bryła. 
 
Podjęto uchwałę Nr XXVI/198/2017 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 
umowy dzierżawy na okres 3 kolejnych lat. 
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Ad 11 
 
Projekt uchwały był szczegółowo omawiany na wszystkich komisjach, pozytywnie 
zaopiniowany. Pytanie zadał: 
 
Radny Jagusz – patrząc na tak szeroki zarys na mapie pod te wiatraki, chciałem 
zapytać, czy nie koliduje to z zabudowaniami w tym miejscu w Sidzinie ? 
 
p. Wójt – nie ma takiej obawy, zakreślony teren na mapie nie koliduje                    
z budownictwem jednorodzinnym w Sidzinie, 
 
p. Rudkowski – w nowej ustawie jest mowa o tym, że teren przyległy też musi być  
wykazany, zakreślony, jeżeli chodzi o ten konkretny przykład, czyli obręb Sidziny, 
nie wyklucza ludzi, którzy chcą stawiać  nowe budynki. 
 
Doszedł radny Jan Filas. 
 
Więcej pytań i wątpliwości nie zgłoszono, zatem przewodniczący przedstawił 
projekt uchwały i poddał pod głosowanie, przyjęto 13 głosami „za”,                   
przy 1 „wstrzymującym”. 
W głosowaniu nie uczestniczył radny Krzysztof Bryła. 
 
Podjęto uchwałę Nr XXVI/199/2017 w sprawie przystąpienia do sporządzenia 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla części obrębu 
Sidzina. 
 
Ad 12 
 
Projekt uchwały w  sprawie Programu Wspierania Rodziny na lata 2017 – 2019 był 
omawiany na wszystkich komisjach, pozytywnie zaopiniowany. Nie było pytań, 
wobec czego przewodniczący przedstawił projekt uchwały i poddał pod glosowanie, 
przyjęto 14 głosami „za”. 
W glosowaniu nie uczestniczył radny Kazimierz Winnik. 
Doszli radni: Jan Filas i radny Krzysztof Bryła. 
 
Podjęto uchwałę Nr XXVI/200/2017 w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 
Wspierania Rodziny na lata 2017 – 2019. 
 
Ad 13 
 
Projekt planu gospodarki niskoemisyjnej był omawiany  w części dot. Gminy 
Skoroszyce na wszystkich komisjach, pozytywnie zaopiniowany. Na sesji p. zastępca 
wójta Bernard Rudkowski  zaprezentował cały program, który jest opracowywany 
wspólnie z partnerami z Subregionu Południowego. Program dot. naszej części  ma 
na celu pozyskanie środków na termomodernizację obiektu szkoły w Chróścinie  
 Po projekcji głos zabrał przewodniczący Rady Gminy, który stwierdził, że to bardzo 
ważny dokument dla pozyskania środków i miejmy nadzieję, że początek takich 
działań, które są bardzo potrzebne naszej gminie. 
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Nie było pytań, zatem przewodniczący przedstawił projekt uchwały i poddał pod 
głosowanie, przyjęto jednogłośnie 15 głosami „za”. 
 
 
Podjęto uchwałę Nr XXVI/201/2017 w sprawie przyjęcia planu gospodarki 
niskoemisyjnej. 
 
Ad 14 
 
Projekt uchwały był omawiany na komisjach, pozytywnie zaopiniowany. 
p. Skarbnik Piela dodała, że zapisy w projekcie  uchwały są związane                      
z centralizacją VAT-u, w której uczestniczymy od maja ubiegłego roku. Dotychczas 
obowiązywało w tej sprawie zarządzenie, teraz musimy to uregulować poprzez 
uchwałę Rady Gminy. Chodzi o określenie ustaleń i zasad przekazywania środków    
z VAT do Zakładu Oczyszczania i Wodociągów. 
 
Nie było pytań, zatem przewodniczący przedstawił projekt uchwały i poddał pod 
glosowanie. Przyjęto jednogłośnie 15 głosami „za”. 
 
Podjęto uchwałę Nr XXVI/202/2017 w sprawie określenia zasad ustalania                  
i przekazywania środków finansowych wynikających z rozliczenia podatku od 
towarów i usług Zakładowi Oczyszczania i Wodociągów w Skoroszycach. 
 
Ad 14 

Odpowiedzi na Interpelacje  

1. Otrzymałam pismo z ZDW w Opolu, że ustawienie znaku aktywnego C9/C10 
na wysepce spowalniającej w ciągu dr woj. nr 401 oraz oznakowania zjazdów 
na drogi gminne w m. Makowice zostało przekazane celem załatwienia według 
kompetencji. 

2. W sprawie oświetlenia ulicznego, Chróścina, ul. Słoneczna dz. nr 329, po 
stronie Tauron dystrybucja: zasilanie podstawowe, po str. gminy: opracować 
dokumentację i wybudować wydzielona linię napowietrzną, przedłożyć 
zgłoszenie gotowości instalacji dla zasilania, cena najniższa wykonawcy 8 100 
zł netto linia napowierzchniowa, 9 800 zł netto podziemna. 

3. Sprawa dewastacji mienia na terenie boiska w Sidzinie, otrzymałam pismo        
z Komendy Pow. Policji, Wydział Prewencji (10.01.17 r.), że podjęto stosowne 
działania w celu eliminowania tych zachowań. Są już efekty działań. 
Zidentyfikowano sprawców, sprawa rozwojowa.  

4. Dotyczy wysepek na dr pow 1543 O Skoroszyce- Jaszów, Wydział 
Drogownictwa powiadomił, że przeanalizował zagadnienie bezpieczeństwa 
zamontowanych na dr wysepek zwężających szerokość jezdni. Ustalono, że dla 
poprawy bezpieczeństwa zamontowane zostaną słupki przeszkodowe U-5 pod 
znakami C-10, aby poprawić widoczność tych wysepek. W okresie wiosennym 
zostanie pomalowane oznakowanie poziome sygnalizujące o zwężeniu. Osoby 
odśnieżające zostaną poinformowane o konieczności dokładnego usuwania 
zalegającego w zwężeniach śniegu tak, aby wysepki były widoczne. 
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5. Fundacja Społeczna Edukacja i Praca Twórcza, Nysa, ul. Gołębia 3- wycięcie 4 
topoli w Makowicach, dz. nr 308. 

6. Lampy nieświecące ul. Wolności, Dolna, Zacisze w Skoroszycach- zgłoszono do 
Zakładu Energetycznego. 

7. Sprawa przesunięcia znaków drogowych przy dr powiatowej w Brzezinach, 
Wydział Drogownictwa przy Starostwie po wizji w terenie uznał wniosek za 
niezasadny. 

Przew. RG – podziękował wszystkim, którzy złożyli datki dla p. Katarzyny 
Sperczyńskiej. zebrana kwota w wysokości 170,00 zł została wpłacona na konto      
p. Katarzyny. 

Ad 15 

Przewodniczący odczytał pismo z Wojewódzkiego Urzędu Pracy w sprawie 
rozpoczęcia realizacji projektu „Opolskie dla rodziców i dzieci”. Celem projektu 
jest pomoc rodzicom dzieci do lat trzech w powrocie na rynek pracy. Będzie duża 
pomoc w ponoszeniu kosztów pobytu dziecka w żłobku. 

Następnie mieszkanka Skoroszyc p. Helena Procajło, była pracownica Zakładu 
Oczyszczania i Wodociągów, obecnie emerytka, poprosiła o odpowiedź na kilka 
pytań, które zawarła w piśmie, a te rozdała  radnym i p. Wójt. 

Radny Kaczmarczyk – zapytał p. Procajło, czy jej zdaniem,  każdy radny ma 
osobno udzielić odpowiedzi ? czy może w jakiejś innej formie. 

p. Procajło – odpowiedziała, że oczekiwałaby jednej odpowiedzi, zbiorczej. 

Radny Kaczmarczyk – powiedział, że pismo zostanie skierowane na komisję Rolną. 

Nie było innych pytań i dyskusji. 

Radny Kaczmarczyk -  zapytał p. Koseckiego, Kierownika GZEASiP  jak w chcieli 
obecnej przedstawia się sprawa reformy oświatowej w naszej gminie, chodzi 
szczególnie o nauczycieli ? 

p. Kosecki -  jak już wszyscy wiedzą, od września będzie nowa sieć szkół w gminie, 
którą miejmy nadzieję Kurator zatwierdzi. Jeżeli chodzi o pracę nauczycieli, to      
w pierwszym roku zwolnień nie będzie, na pewno spadnie ilość godzin, więc trzeba 
będzie dopłacić nauczycielom mianowanym. Wszystko czas pokaże. 

Na tym został wyczerpany cały porządek sesji, wobec czego przewodniczący 
zamknął obrady. 

Protokolant:       Przewodniczący obrad: 

Barbara Janik-Zawada     Henryk Sokołowski 
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